
Motion #201 
Organisationsprogram 

Per-Martin Edström 

Stärk föreningsdemokratin genom att stimulera utvecklingen av medlemskap och 
styrelsearbete 

Jag har nyligen blivit medlem i en förening som saknar styrelse. Jag fick medlemskap i 
en förening som inte existerar. Det finns medlemmar men ingen som vill sitta i 
styrelsen. Det är inte unikt i svenskt föreningsliv. Samhället blöder f.n. p.g.a. att vi 
medborgare saknar intresse för det mycket viktiga ideella arbetet i föreningslivet. Jag 
tror att det brister i föreningarnas arbete med att tydliggöra föreningens syfte och 
demokratiska betydelse för den enskilde medlemmen. 

Jag föreslår kongressen besluta att 

1. förbundet uppdras att tydliggöra föreningarnas syfte och betydelse för 
medlemmarna genom tydliga utvecklingsanvisningar. Förbundet behöver stödja 
föreningarna med anvisningar för rekrytering av funktionärer till sitt styrelsearbete. 

Yttrande 

Förbundsstyrelsen instämmer i motionärens förslag att tydliggöra föreningarnas syfte 
och demokratiska betydelse samt att stödja föreningar med anvisningar för rekrytering 
av funktionärer.  

För att öka engagemanget hos medlemmarna har förbundsstyrelsen under kongress-
perioden 2022-2025 genomfört en rad initiativ, bland annat: 

• Inbjudningar till nya medlemmar att delta i webbinarier som ger information 
om HRF som organisation, HRFs påverkansarbete och möjliga sätt att engagera 
sig i verksamheten. 

• Organisering av utbildningar och förbundskurser  

• Utveckling och förtydligande av olika former av medlemsengagemang 

• Utveckling av digitala nätverk för att erbjuda en plattform för 
erfarenhetsutbyte och gemenskap för HRFs medlemmar oberoende av 
bostadsort och för att uppmuntra till ett ökat engagemang 

Vidare har förbundsstyrelsen prioriterat att stödja föreningar och distrikt genom 
digitala träffar och webbinarier för kunskaps-, informations- och erfarenhetsspridning. 
Förbundsstyrelsen har även gett stöd till föreningar som riskerar att bli vilande eller 
upplösta. 

Förbundsstyrelsen anser att motionens förslag ligger i linje med det kontinuerliga 
arbetet för att stärka och stödja föreningar och distrikt, samt för att väcka, tillvarata och 
utveckla medlemsengagemang på lång sikt. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att anse motion 201 besvarad  



Motion #202 
Organisationsprogram 

Hörselskadades förening i Göteborg 

Kommunikationen inom förbundet bör ses över 

Föreningarna kan påverka förbundet på nationell nivå vart fjärde år. Däremellan 
träffar förbundet på nationell nivå, distriktsnivån genom förbundsmöten årligen. För 
att en förening således ska få information om vad som händer på nationell nivå krävs 
att distriktsnivån kommunicerar vidare. På flera håll i landet är detta nog en 
självklarhet, men på andra håll kan vi se att så inte är fallet. Det krävs att 
föreningsnivån antingen är otroligt engagerad och söker information från riksnivån 
exempelvis genom att läsa nyhetsbreven och försöka förstå mellan raderna vad som 
sker på förbundet, eller genom att ha en tydlig kontakt med någon i förbundsstyrelsen. 
Eller att rätt person finns på distriktsnivån som är transparent kring informationen som 
denne har möjlighet att få vid förbundsmötena. Vi som finns nere på föreningsnivån 
kan absolut förstå att det är dyrt att arrangera fysiska möten varje år med samtliga 
föreningar, men idag finns det andra sätt att mötas. Förbundet bör därför se över sina 
organisationsformer och verktyg för kommunikation internt. För det som vi på 
föreningsnivå ser är att engagemanget på lokal nivå antingen dör ut för att stöttning 
och förståelse för helheten inte finns, eller att föreningen blir så självständig att den 
inte ser ett syfte med den nationella nivån. Om HRF ska fortsätta vara en stark röst 
behövs legitimitet, och vi behöver få en stark känsla av samhörighet och prata om 
frågorna på samma sätt. För det krävs en god kommunikation mellan förbund och lokal 
nivå, inte bara genom utbildningar av tjänstemän, utan arenor där förtroendevalda 
träffar varandra, och leds i vårt gemensamma uppdrag av en förbundsstyrelse med vilja 
att hålla ihop oss. 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. förbundsstyrelsen under den kommande fyraårsperioden utvärderar och kommer 
med förslag på hur vi framförallt formellt, men även informellt kommunicerar 
mellan våra olika nivåer inom förbundet. 

Yttrande 

Förbundsstyrelsen delar motionärens uppfattning om att för att HRF ska kunna vara en 
stark röst i samhället, måste vi säkerställa att HRF förblir en stark och sammanhållen 
röst på nationell, regional och lokal nivå.  

Förbundsstyrelsen delar motionärens uppfattning att det är viktigt med möten och 
dialog. Såväl formellt och informellt. Det är också viktigt att stärka känslan av 
samhörighet genom att skapa arenor där förtroendevalda på alla nivåer kan mötas. 
Förbundsstyrelsen anser att det är ett klokt förslag att se över hur vi kan förstärka detta 
den kommande kongressperioden. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att bifalla motion 202  



Motion #203 
Organisationsprogram 

Hörselskadades distrikt i Östergötland 

Förenkling av stadgar 

Fler och föreningar har problem att få ihop styrelser då få vill ta ordförande ansvaret 
eller kassör vilket medför att föreningen läggs ner. 

Med bakgrund av detta så behöver möjligheterna ses över om man kan hitta en annan 
typ av föreningen där tex styrelsen sitter på distriktet men distriktet har så kallade 
intressegrupp eller klubbar som driver verksamheten lokalt med aktiviteter, 
kommunpolitik osv.  

På det här sättet kan HRF få aktivitet på fler orter och samtidigt fler medlemmar som 
stannar kvar. Det är också viktigt att ha i åtanke att HRF medlemmar ofta lever i 
utanförskap, då är mer viktigt med lokal aktivitet men än att det ska finnas komplett 
styrelse. Viktigt att ta vara på all form av engagemang. 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. undersöka möjligheten om det går att bilda lokala klubbar eller intressegrupper 
med. 

2. se om möjligheten finns att olika föreningar ska kunna bilda en styrelse som kan 
driva tex två föreningar på oilka orter. 

3. ifall det går se över stadgar och uppdatera med relevant information om det är 
nödvändigt. 

Yttrande 

Motionären önskar att det undersöks möjligheten att bilda lokala klubbar eller 
intressegrupper. Redan idag finns möjligheten att bilda intressegrupper enligt 
anvisningarna för stadgarna: "Ett alternativ till att bilda en formell intresseförening är 
att bilda en intressegrupp inom distriktet eller föreningen. En intressegrupp består av 
medlemmar som vill organisera verksamhet för sin egen grupp, till exempel 
medlemmar som har cochleaimplantat eller föräldrar till hörselskadade barn. 
Arbetsformer för gruppen beslutas gemensamt inom intressegruppen." Motionären 
påpekar vikten av lokal aktivitet och att ta vara på alla former av engagemang, vilket 
Förbundsstyrelsen självklart instämmer i. Vi vill därför understryka att det är fullt 
möjligt att bilda lokala arbetsgrupper eller intressegrupper kopplade till en närliggande 
förening eller distrikt. 

Motionären föreslår också att möjligheten bör ses över för att olika föreningar ska 
kunna bilda en gemensam styrelse för att driva, till exempel, två föreningar på olika 
orter. Även detta är redan möjligt. För att detta ska fungera är det avgörande att 
styrelseledamöterna är medlemmar i de föreningar som de leder, vilket kan uppnås 
genom dubbelmedlemskap. Förbundsstyrelsens rekommendation är därför att 
föreningen, i överenskommelse med den förtroendevalda medlemmen, bjuder på 



medlemsavgiften för den medlem som ställer upp för att hjälpa föreningen med 
styrelsearbetet. 

Förbundsstyrelsen anser inte att det behöver förtydligas i stadgarna men ska se över 
om behov finns att förtydliga detta i anvisningarna till stadgarna eller på annat sätt. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att anse motion 203 besvarad 
 
 

  



Motion #204 (behandlas tillsammans med motion 205 och 206) 
Organisationsprogram 

Hörselskadades distrikt i Västra Götaland 

HRF:s framtida inriktning 

HRF tappar medlemmar, trots att många föreningar jobbar aktivt med medlems-
rekrytering, och medlemsrekrytering var ett av de viktigaste målen på förra 
kongressen. Det behövs en djupare analys om varför, och vad som borde göras. 

Utredningen bör innefatta:  
- Omvärldsbevakning, hur gör de förbund som lyckats bäst i Sverige eller utomlands 
- Skall HRF jobba brett eller specialisera sig? 
- Är HRF:s organisation rätt utifrån behov och mål? 
- Samarbeten med andra? 
- HRF:s nuvarande namn – en tillgång eller ett hinder? 

Min bedömning är att vår organisation är mogen för förändring idag. Gör vi inga 
förändringar kommer medlemsantalet fortsätta minska och framtiden osäker. 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. kongressen beslutar att utreda ”det framtida HRF” utifrån tankarna ovan och lägga 
förslag till beslut på nästkommande kongress. 

2. utredningen ges en bred representation från distrikt och föreningar. 

3. utredningen skickas på remiss till distrikt och föreningar i god tid inför 
nästkommande kongress. 

  



Motion #205 (behandlas tillsammans med motion 204 och 206) 
Organisationsprogram 

Hörselskadades förening i Göteborg 

HRF:s framtida inriktning 

Vi stöttar motion från Hörselskadades förening i Vänersborg/Trollhättan. 

HRF tappar medlemmar, trots att många föreningar jobbar aktivt med medlems-
rekrytering, och medlemsrekrytering var ett av de viktigaste målen på förra 
kongressen. Det behövs en djupare analys om varför, och vad som borde göras. 

Utredningen bör innefatta:  
- Omvärldsbevakning, hur gör de förbund som lyckats bäst i Sverige eller utomlands 
- Skall HRF jobba brett eller specialisera sig? 
- Är HRF:s organisation rätt utifrån behov och mål? 
- Samarbeten med andra? 
- HRF:s nuvarande namn – en tillgång eller ett hinder? 

Bedömningen är att vår organisation är mogen för förändring idag. Gör vi inga 
förändringar kommer medlemsantalet fortsätta minska och framtiden osäker. 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. utreda ”det framtida HRF” utifrån tankarna ovan och lägga förslag till beslut på 
nästkommande kongress. 

2. utredningen ges en bred representation från distrikt och föreningar. 

3. utredningen skickas på remiss till distrikt och föreningar i god tid inför 
nästkommande kongress. 

  



Motion #206 (behandlas tillsammans med motion 204 och 205) 
Organisationsprogram 

Hörselskadades förening i Borlänge 

Ny platt organisation 

Vi anser att HRFs organisation är föråldrad på grund av att HRF har en hierarkisk 
organisationsordning med Förbund, Distrikt och Föreningar. I den här typen av 
organisation finns det alltid en risk för att kommunikationen har svårt att nå ut till och 
mellan de olika delarna. Den fastnar på vägen. 

Många frågor måste enligt stadgarna gå via distrikten. Enligt de stadgeförändringar 
som föreslås vad gäller distrikt framkommer att de görs för att underlätta val av 
distriktsstyrelse. Vad gäller studieorganisatör vill man tona ned kravet på en sådan 
funktion. Detta tolkar vi som att det finns svårigheter att tillsätta distriktsstyrelser. 

Dessutom fråntar den hierarkiska organisationen föreningarnas egen rörelsefrihet. Ett 
exempel på detta är föreningarnas möjlighet att kommunicera med regionerna i frågor 
som rör vårt område. Som vi ser det är det föreningarna och dess medlemmar som är 
HRFs stomme. Det är föreningarnas ombud som har rösträtt på kongressen, inte 
distrikts- eller förbundsstyrelse. Medlemmarna finns i föreningarna. Det är 
föreningarna som värvar medlemmar. Därför bör fokus ligga på föreningarna och 
därför bör HRFs organisation gå ifrån den nuvarande hierarkiska ordningen. 

Många föreningar har lagts ner under de senaste åren. År 2014 fanns 199 föreningar 
som år 2023 hade reducerats till 157 stycken, enligt HRFs statistik. I kongressens rullist 
för motionsskrivande finns 130 föreningar registrerade, kanske finns det bland dem, en 
del som inte har någon verksamhet. Vilka slutsatser kan man dra av detta faktum? 

I dagsläget talas det mer och mer om att lägga ner regionerna och i stället förstatliga 
hälso- och sjukvårdssystemet. Om det blir så bör HRF vara förberedd genom att i 
tanken ligga före, för att kunna möta en sådan förändring. 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. undersöka alternativa organisationsformer 

2. verka för en platt organisation med enkla och raka beslutsvägar 

3. verka för att föreningarna får ett större självbestämmande 

Yttrande 

Motion 204, 205, 206 behandlas tillsammans 

Förbundsstyrelsen instämmer i att HRF ständigt behöver utvecklas för att vara en 
organisation som är angelägen och engagerande för hörselskadade också i framtiden. 
Vi är helt överens om att fler medlemmar och fler aktiva medlemmar runt om i landet 
är nyckeln till framgång för vår organisation och för hörselskadade som grupp i 
samhället. I förbundsstyrelsens förslag till fokus och strategi lyfter vi särskilt fram att 
medlemsutveckling är en ständigt prioriterad fråga för HRF. 



Mycket av den omvärldsbevakning och jämförande analys som motionerna 204 och 
205 efterfrågar görs i det löpande arbetet. Den visar att de problem HRF brottas med är 
inte unika för oss. Vikande intresse för traditionellt medlemskap och svårigheter att få 
medlemmar att ställa upp i styrelser är en allmän trend. I stället för traditionellt, 
långsiktigt engagemang väljer fler kortsiktiga, självorienterade engagemangsformer, 
utan åtaganden och möten. 

Motion 206 föreslår att kongressen ska besluta om att undersöka alternativa 
organisationsformer. Det offentliga stödsystemet styr ideella organisationer mot en 
traditionell folkrörelsemodell, till exempel genom att medlemskap ställs som villkor för 
organisationsbidrag, samt krav på en traditionell, demokratisk struktur, med årsmöten, 
stadgar och val av styrelser. Detta är ett tungt vägande skäl till att 
organisationsutredningar från andra organisationer som liknar HRF − med föreningar, 
distrikt och förbund – inte har föreslagit någon genomgripande förändring av den 
traditionella folkrörelsemodellen. Uppdelningen i förening, distrikt och förbund är 
också lämpad när vi ska driva våra intressepolitiska frågor. 

HRFs organisationsprogram anger fyra mål, som är i högsta grad relevanta även i en ny 
tid: En växande kraft, Hörselsmart i hela landet, Synlig och aktuell samt Engagemang i 
rörelse. Många satsningar som ligger i linje med dessa mål pågår för fullt. Till exempel 
kan nämnas särskilda satsningar på webbinarier om engagemang, utbildningar i att 
vara samtalsledare samt utbildningar om hörselskadekunskap och våra sakfrågor. Vi 
vill också undersöka nya engagemangsformer i syfte att sänka trösklarna för 
engagemang, bland annat genom att stärka möjligheten till att samlas i nätverk. 
Ambitionen är att fortsätta med att utveckla detta under kommande kongressperiod. 
Genom att inspirera, förmedla erfarenheter och idéer mellan olika delar av HRF, samt 
att ta fram koncept för olika engagemangsformer kan vår organisation utvecklas 
medan vi lär oss. 

I motionerna 204 och 205 föreslås kongressen besluta om en utredning om ”det 
framtida HRF”, och att utredningens förslag ska läggas fram på nästa kongress. Vi anser 
att frågor som rör medlemsutveckling är alltför viktiga för att hänskjuta till en längre 
utredning. Det skulle kräva betydande resurser och riskera att dra uppmärksamheten 
från redan påbörjade initiativ. Risken är att viktiga åtgärder skjuts på framtiden. 

Vad vi behöver är snarare en levande och konstruktiv dialog inom hela organisationen i 
syfte att inspirera, tillvarata och utveckla nya arbetssätt. På detta sätt stärker vi 
engagemanget på alla nivåer inom HRF. Att detta förverkligas blir ett viktigt uppdrag 
under kommande kongressperiod för den blivande förbundsstyrelsen och en viktig 
fråga på framtida förbundsmöten. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att avslå motion 204 

att avslå motion 205 

att avslå motion 206 

  



Motion #207 
Organisationsprogram 

Hörselskadades distrikt i Örebro län 

Mall för krisplan 

Idag saknas en krisplan på många nivåer i HRF:s organisation. En olycka eller ett 
dödsfall kan bli en väldigt traumatisk upplevelse för ledare och deltagare. Att ringa 112 
och kanske utföra HLR känns naturligt. Vad händer sen? Vad ska man göra?  Vem ska 
man ringa? Anhöriga? Någon styrelsemedlem i HRF?  Hur ska man hantera krisen? 

Med en väl inarbetad krisplan, skapar vi ett lugn och en trygghet hos våra ledare och 
därmed också för våra deltagare. Om våra ledare har en krisplan att följa, kommer 
upplevelsen av det traumatiska att lindras, vilket vi som organisation borde eftersträva.  

Hörselskadades förening i Örebro antog motionen på årsmötet 16 mars 2024 

Hörselskadades distrikt i Örebro län antog motionen på årsmötet 13 april 2024 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. förbundsstyrelsen ska ta fram en mall för krisplan vid olycka/dödsfall, som 
föreningar och distrikt kan använda sig av. 

Yttrande 

Förbundsstyrelsen anser att det är en god idé att genom en krisplan skapa 
förutsättningar för god kommunikation och bättre beslutsfattande under ett olycksfall 
och andra incidenter i föreningssammanhang. Det finns redan idag mallar att tillgå på 
webben, exempelvis via Prevent och andra webbplatser, men dessa behöver anpassas 
för föreningsverksamhet. Att stödja och utveckla studieorganisatörer samt aktivitets-
ledare är en prioriterad satsning för förbundet under både innevarande och kommande 
år. Förslaget att ta fram en mall för krisplaner, som föreningar och distrikt kan utgå 
ifrån och anpassa efter sina specifika behov och verksamheter, ligger därför i linje med 
de planerade insatserna. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att bifalla motion 207 

  



Motion #208 
Organisationsprogram 

Hörselskadades distrikt i Örebro län 

Digitalt register för anhöriguppgifter 

Om det inträffar en olycka eller dödsfall i samband med våra aktiviteter idag,  
så larmar vi 112. Därefter förlitar vi oss på att myndigheterna letar fram uppgifter och 
kontaktar anhöriga. Detta kan vara ett tidsödande arbete och det kan dröja flera 
timmar, innan de anhöriga kontaktas. 

Ett digitalt register med anhöriguppgifter inom HRF som ledare har tillgång till, kan 
göra att vi minimerar tiden för anhörigas oro och väntan på information. Vi skulle även 
spara på samhällets resurser, som slipper leta efter dessa uppgifter. Varje förening bör 
kunna ge ledare tillgång till detta register, trots att ledare saknar styrelseuppdrag. 

Hörselskadades förening i Örebro antog motionen på årsmötet 16 mars 2024 

Hörselskadades distrikt i Örebro län antog motionen på årsmötet 13 april 2024 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. förbundsstyrelsen ska utreda om man bör skapa digitalt register med uppgifter till 
anhöriga och utforma denna. 

2. föreningar får befogenhet att också ge de ledare som saknar styrelseuppdrag, 
behörighet till register med uppgifter till anhöriga, för snabbare kontakt med dessa. 

Yttrande 

För att samla in och behandla personuppgifter om anhöriga krävs en rättslig grund 
enligt Dataskyddsförordningen (GDPR). Enligt Integritetsskyddsmyndigheten (IMY) 
kan sådan behandling baseras på en intresseavvägning, där den personuppgifts-
ansvariges behov av att ha tillgång till kontaktuppgifter för att kunna nå en anhörig vid 
en olyckshändelse vägs mot den registrerades rätt till integritetsskydd. 

Samtycke är en annan möjlig rättslig grund för behandling av personuppgifter. Om 
samtycke används som grund måste det vara frivilligt, specifikt, informerat och 
otvetydigt. Det innebär att den registrerade måste ge sitt uttryckliga samtycke till 
behandlingen av sina personuppgifter. Det är också viktigt att informera den 
registrerade om att samtycket kan återkallas när som helst utan negativa konsekvenser.  

Förbundsstyrelsen anser att det skulle innebära en alltför stor administrativ och 
ekonomisk insats att samla in anhörigeinformation centralt i HRFs medlemssystem, 
särskilt om det krävs samtycke från den anhörige. Det är upp till den enskilde 
föreningen, om den gör en annan bedömning, samla in anhörigeuppgifter i enlighet 
med GDPR:s krav. 

Redan idag kan ansvaret och tillgången till HRFs medlemssystem delegeras till en 
medlem utanför styrelsen, t.ex. en medlemsansvarig, om så önskas. I sådana fall kan 
ordförande i styrelsen kontakta HRFs medlemsservice och intyga att aktuell medlem 
ska ha behörighet till medlemssystemet.  



Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att avslå första att-satsen i motion 208 

att anse andra att-satsen i motion 208 besvarad 

 

  



Motion #209 
Organisationsprogram 

Susanne Nyberg 

Swish 

Swish är ett enkelt sätt att betala. Nästan alla människor har Swish oavsett ålder. 
Tyvärr är Swish förenat med höga avgifter, förhållandevis till inkomsten. Kan HRF som 
stor organisation förhandla detta på något sätt?  

Idag kan du betala medlemskapet vid inskrivning med Swish. (Jättebra). Vi har många 
aktiviteter i landet där man betalar små summor, för att få delta i aktiviteten. Här skulle 
det underlätta, om man kunde swisha direkt till föreningen/distriktet.  

Jag föreslår kongressen besluta att 

1. förbundet utreder om man kan öka möjligheterna att använda Swish i 
organisationen i samband med aktiviteter. 

Yttrande 

Förbundsstyrelsen delar uppfattningen att Swish i regel är en mycket smidig lösning för 
betalningar, men att det är beklagligt att avgifterna är så höga i relation till intäkterna 
för föreningen.  Det finns tyvärr ingen möjlighet för förbundet att förhandla egna 
villkor. Det skulle endast vara möjligt om vi hade en betydligt högre ekonomisk 
omsättning än vad vi har i dagsläget. Vi haft dialog med med en större bank som vi har 
ett etablerat samarbete med och de meddelar att de endast har möjligheten att erbjuda 
ett fast pris om 1,50 kronor per överföring, vilket motsvarar en rabatt om 25 procent 
gentemot ordinarie pris, vilket gäller för samtliga föreningar som de samverkar med.  

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att anse motion 209 besvarad 

  



Motion #210 
Organisationsprogram 

Hörselskadades distrikt i Norrbotten 

Möjlighet att skicka årsredovisning från distrikt och lokal föreningar med epost 
med digital underskrift 

Det blir många moment med att först skriva ut årsredovisnings formuläret fylla i alla 
uppgifter underteckna dokumentet skanna in det för att sedan skicka det med epost. 
Möjligheten att skicka per post med postnord bör finnas kvar. 

Kommentar: Motionen är har behandlats och beslutats i följande distriktsstyrelse på 
följande datum: HRF Västernorrland - 2024-12-07, HRF Västerbotten - 2025-01-15, 
HRF Jämtland-Härjedalen - 2025-01-14 och HRF Norrbotten - 2025-01-12.  

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. uppdra till förbundsstyrelsen att utarbeta och införa rutiner för digital signering för 
smidigare hantering med årsredovisning. 

Yttrande 

HRF förbundskansli skickar årligen ut blanketter för insamling av föreningsuppgifter 
via post. Utskicket innehåller blanketter för ekonomisk redovisning, förtroendevalda, 
intressegrupper och kontakt- och kontouppgifter. Dessa blanketter måste fyllas i för 
hand och antingen scannas och skickas via e-post eller postas tillbaka. Det är dock 
endast blanketten för kontakt- och kontouppgifter som behöver underskrivas av 
samtliga firmatecknare vid ändring av kontouppgifter. 

Redan idag är det möjligt att lämna uppgifterna för ekonomiska redovisning och 
verksamhetsberättelse digitalt, nämligen genom HRFs medlemssystem, inte heller där 
krävs signering. Endast vid ändring av kontouppgifter eller i förändringar i styrelsens 
sammansättning krävs inlämning av fysiska blanketter. 

Förbundskansliet arbetar kontinuerligt med att förenkla och förbättra inrapporteringen 
av föreningsuppgifter. Vi är fullt medvetna om att det finns olika trösklar och digitala 
utmaningar men självklart vill vi underlätta för föreningar och distrikt genom att 
minska administrativa hinder. Vi kommer fortsätta att arbeta för att förenkla och 
förbättra inrapporteringsprocessen.   

Förbundsstyrelsen tar med sig frågan till det fortsatta arbetet då det ligger i linje med 
det kontinuerliga utvecklingsarbete. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att anse motion 210 besvarad 

  



Motion #211 
Organisationsprogram 

Bo-Göran Ahl 

HRFs Tinnitusgrupp Jö-Ka-Ög 

Rubricerad intressegrupp, arbetar som en projektgrupp och har ett gemensamt 
verksamhetsområde inom Jönköpings län, Kalmar län och Östergötlands län, vilket är 
samma län som Regionernas verksamhetsområde ”Syd Östra Sjukvårdsområdet”. 

I regionernas huvudsakliga anledning till samarbetet, är att bland annat, Regionernas 
Hörselvård, bland annat inom hörselområdet, till exempel forskning, utveckling och 
upphandling inom hörselområdet. 

Anhöriga till hörselskadade är en mycket stor resurs i samhället och i många fall även 
en förutsättning för att den hörselskadade ska kunna ha en meningsfull 
levnadsstandard. 

2014 presenterade Riksrevisionen rapporten ”Stöd till anhöriga omsorgsgivare ”RiR 
2014:9), där man granskat samhällets stöd till anhöriga omsorgsgivare. I rapporten 
lyfter man fram en lång rad brister och förbättringsområden. 

Anhörigas Riksförbund uppskattar att det finns drygt 1,3 miljoner anhöriga i Sverige 
som hjälper eller vårdar en närstående. 

Tinnitusgruppen Jö-Ka-Ög:s uppfattning, är att anhöriga till tinnitusskadade personer, 
ska kunna träffas, andra anhöriga som är i samma situation. 

Idag vet vi att 20 % av Sveriges befolkning, har någon form av tinnitus samt att 3 % av 
dessa har ”svår” tinnitus. Detta betyder att det finns ca 70 000 personer i Östergötland, 
som behöver någon typ av stöd till anhöriga. 

Anledningen till att tinnitusgruppen, har tagit fram detta förslag, är att denna fråga, 
har även diskuterats på tinnitusgruppens informationsträffar inom Regionernas 
Sydöstra Sjukvårdsområde. 

En stor effekt av ovanstående förslag, bör vara att anhöriga till tinnitusskadade blir 
familjemedlemmar i distriktens föreningar och som kommer med stor sinnlighet, att 
vara i olika åldersgrupper, vilket bör betyda att medlemsantalet ökar i distriktets 
föreningar. 

Kommentar: Motionen har behandlats och beslutats om på ett projektgruppsmöte för 
Tinnitusgrupp Jö-Ka-Ög 2025-01-16. 

Jag föreslår kongressen besluta att 

1. nuvarande tinnitusgrupper, utökas ”formellt” med att vara intressegrupp även för 
”Anhöriga till tinnitusskadade inom Jönköpings län, Kalmar län och Östergötlands 
län 

2. nuvarande tinnitusgruppens namn, ändras till ”Tinnitusgruppen Jö-Ka-Ög 
inklusive anhöriga till tinnitusskadade inom Jönköpings län, Kalmar län och 
Östergötlands län 



Yttrande 

Förbundsstyrelsen ser intressegruppen HRF:s Tinnitusgrupp Jö-Ka-Ög som ett 
inspirerande exempel på hur samverkan kan ske mellan olika distrikt i frågor som rör 
regionernas hörselvård. Förbundsstyrelsen ser det som mycket positivt att inkludera 
anhöriga till tinnitusskadade som en viktig målgrupp för intressegruppen HRF:s 
Tinnitusgrupp Jö-Ka-Ög. Som motionären påpekar kan detta leda till att fler anhöriga 
väljer att bli familjemedlemmar i HRF, vilket i sin tur kan bidra till en ökning av 
medlemsantalet. 

Förbundsstyrelsen uppmanar alla HRF-distrikt att inspireras av HRF Tinnitus Jö-Ka-
Ög:s arbete. Då det handlar om en regional intressegrupp bör beslutet om att vara en 
intressegrupp även för anhöriga samt namnbytet ligger på distriktsnivå snarare än 
kongressnivå. Vi förslår därför att motionären lämnar in motionen till sitt distrikt. 

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att avslå motion 211 
 

  



Motion #212 
Organisationsprogram 

Hörselskadades distrikt i Örebro län 

Träff med hörselskadade i yrkesverksam ålder i landet 

Idag har många föreningar/distrikt svårt att locka medlemmar i yrkesverksam 
ålder. Dock kvarstår behovet hos dessa medlemmar att träffa andra i deras ålder. 

Hörselskadade i yrkesverksam ålder är utspridda i landet och har ofta inte vetskap om 
varandra. Att anordna en sammankomst för landets medlemmar i yrkesverksam ålder, 
skulle skapa kontakter mellan dessa medlemmar och kanske se att det finns andra i 
deras hemkommun. På så vis kan vi skapa ett engagemang att ordna träffar på 
hemmaplan.  

Sverige är ett avlångt land med stort avstånd. Rimligt vore att då anordna norr, mellan, 
söder. För att vi ska öka möjligheten till föreningar och distrikts fortlevnad, behövs den 
yngre generationen.   

Många lever idag med normalhörande på arbetet, hemmet och umgänget. Och saknar 
en viktig pusselbit. Jämnåriga som är i samma nivå i livet.  

Förbundet borde tillsammans med distrikten kunna anordna sådana här träffar.  
Rimligt är en sammankomst var 4:e år i norra delen. En sammankomst i mittersta 
delen, vart 4:e år och en i södra delen, vart 4:e år (Inte samma år, utan man börjar till 
exempel i norr och året efter mellersta och därefter södra delen). 

Vi föreslår kongressen besluta att 

1. kongressen ger förbundsstyrelsen i uppdrag att anordna arbetsgrupper, som 
samarbetar med distrikten i respektive område. 

2. kongressen ger förbundsstyrelsen i uppdrag att hjälpa distrikten att hitta 
ekonomiska lösningar, för att kunna genomföra sammankomster för medlemmar i 
yrkesverksam ålder. 

Yttrande 

Förbundsstyrelsen instämmer att det är en god idé att anordna sammankomster för 
HRFs medlemmar i yrkesverksam ålder. Denna grupp är viktig för organisationens 
utveckling, och vi ser gärna att den växer och engagerar sig ännu mer i HRFs 
gemenskap och aktiviteter. 

Redan idag stödjer förbundskansliet föreningar och distrikt genom att anordna digitala 
träffar och webbinarier, där vi delar information om olika verksamhetskoncept, sprider 
goda initiativ och tips, samt informerar om olika bidrag som finns att söka. Vi stödjer 
även föreningar och distrikt som direkt hör av sig till kansliet för att diskutera idéer, få 
input eller behöver stöd i olika frågor. Två gånger om året finns även HRFs 
engagemangsbidrag att söka som skulle kunna användas för att utveckla verksamhet 
för yrkesverksamma. 



Att samordna regionala arbetsgrupper och hjälpa distrikten att hitta ekonomiska 
lösningar skulle dock innebära ett betydande resursbehov på förbundskansliet. Detta 
gör det till en operativ fråga som förbundskansliet ansvarar för, utifrån de 
prioriteringar och budgetramar som förbundsstyrelsen fastställer i de årliga 
verksamhetsplanerna.  

Förbundsstyrelsen föreslår kongressen besluta 

att avslå första att-satsen i motion 212 
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